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Írásbeli kérdés

A Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok feltermi „Egyet ért-e a környezetvédő
szervezetek által megfogalmazott javaslatával, illetve mit kíván azok érvényesülése érdekében
tenni?" címmel Persányi Miklós miniszter úrhoz . Kérdésemre válaszát írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

A napokban a Magyar Természetvédők Szövetsége, a Levegő Munkacsoport és a
Greenpeace közös sajtótájékoztatóban fejtette ki álláspontját az Európai Unió vegyianyag-
politikával kapcsolatos új jogszabály-tervezetéről és annak magyar vonatkozásairól .

A tájékoztatón az Európai Kémiai Bizottság egy pár évvel ezelőtt készített jelentésére
utalva elhangzott, hogy a tömeges mennyiségben használt kémiai anyagok 80 százalékát
sosem vizsgálták abban a tekintetben, hogy rákkeltő-e és okoz-e károsodást a szaporodásban
vagy az utódokban.

A sajtótájékoztatón elhangzott, hogy a jelenlegi magyar szabályozás közvetett módon a
már piacon lévő anyagok további használatát ösztönzi, még akkor is, ha azok valamilyen
szempontból veszélyesek . Hiszen míg a piacra kerülő új anyagok bevizsgálása kötelező, a
meglévő vegyi anyagokat meg senki nem vizsgálja .

A környezetvédő szervezetek azt javasolják : Magyarországon ne engedélyezzék azokat
a veszélyes anyagokat, melyek esetében jobb alternatíva is elérhető . Kezdeményezik, hogyne
legyen mentesség azokra az anyagokra, melyeket évente 10 tonnánál kevesebb mennyiségben
állítanak elő ; maradjon az eredeti egy tonnás határérték, illetve terjedjen ki a szabályozás a
polimerekre és a köztes termékekre. Szorgalmazzák, hogy teljesüljön az információhoz való
jutás joga, beleértve hogy mely vegyi anyagok jelennek meg az egyes termékekben, és ne
hivatkozhassanak a cégek üzleti titokra az általuk felhasznált vegyi anyagokat illetően .

Kérdezem a miniszter urat, hogy egyet ért-e a környezetvédő szervezetek által
megfogalmazottakkal, illetve mit kíván azok érvényesülése érdekében tenni?
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